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Geachte leden van de commissie, 

 

Op 19 juni as. vindt het commissiedebat over het jeugdbeleid plaats. Een belangrijk de-

bat, want de uitdagingen in de jeugdzorg blijven onverminderd groot. De totstandkoming 

van de Hervormingsagenda Jeugd duurde veel langer dan gepland en ook de uitvoering 

loopt nu al achter op schema. Veranderingen zijn hard nodig, maar dreigen met de val 

van het kabinet stil te komen vallen. 

 

In de aanloop naar dit debat roepen de Branches Gespecialiseerde Zorg voor Jeugd 

(BGZJ) – bestaande uit Jeugdzorg Nederland, de Nederlandse ggz en de Vereniging Ge-

handicaptenzorg Nederland – de landelijke politiek dan ook met klem op om leiderschap 

te tonen: schuif problemen niet door, maar pak nú door om de jeugdzorg structureel te 

verbeteren. Hierbij onderstrepen we de opvolging van het advies van de deskundigen-

commissie onder leiding van Tamara van Ark. In deze brief doen wij vijf concrete sugges-

ties aan het demissionaire kabinet en uw Kamer voor het aankomende debat: 

 

1. Omarm het advies van de deskundigencommissie Van Ark van kaft tot 

kaft en stel de inhoud centraal, niet het geld; 

2. Investeer in een brede visie op jeugd en geef zo spoedig mogelijk uitvoe-

ring aan motie Stoffer c.s. (36546-65); 

3. Stop de bezuinigingen op kwetsbare kinderen en verklaar de bezuiniging 

op de Onderwijskansenregeling controversieel; 

4. Verklaar de eigen bijdrage controversieel en schrap deze zo snel als mo-

gelijk; 

5. Kom met een actieplan voor voldoende professionals in de jeugdzorg; 

 

Investeer in de toekomst van de jeugd 

De BGZJ onderschrijft de inhoudelijke en financiële adviezen uit het rapport “Groeipijn” 

van de deskundigencommissie onder voorzitterschap van Tamara van Ark. Wij roepen de 

landelijke politiek via deze brief op om dit rapport van kaft tot kaft te omarmen gezien de 

grote samenhang tussen de verschillende adviezen.1 Nu is het moment om de inhoud van 

het advies uit te werken.  

 

 
1 https://www.brancheszorgvoorjeugd.nl/berichten/actueel/jeugdbranches-onderschrijven-conclusies-deskun-
digencommissie-brede-inzet-voor-de-jeugd-noodzakelijk/  
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Het is positief dat er onlangs in de Voorjaarsnota tussen 2025 en 2027 3 miljard euro ex-

tra beschikbaar is gesteld voor de jeugdzorg. Dit is deels in lijn met het advies van de 

deskundigencommissie om de financiële ‘kramp’ op de sector te verlichten, maar is verre 

van voldoende. De commissie Van Ark adviseerde bijvoorbeeld ook om de middelen voor 

de jeugdzorg in het gemeentefonds apart te indexeren en suggereerde aan te sluiten bij 

de brede ontwikkeling van de zorguitgaven en de OVA-systematiek. Dit advies is door het 

kabinet niet overgenomen. 

 

Brede investeringen in een sterke basis voor kinderen en gezinnen blijven uit. De BGZJ 

vreest dat het demissionaire kabinet hiermee slechts tijdelijke oplossingen voor structu-

rele problemen blijft bieden. Ook nu zien de jeugdbranches dat het traject rondom de 

reikwijdte van de jeugdhulpplicht te veel wordt gevoerd op basis van een besparingsdoel-

stelling die moet worden gehaald, in plaats van een duurzame, inhoudelijke oplossing 

voor het terugdringen van de instroom naar jeugdzorg. Wij roepen het demissionaire ka-

binet en uw Kamer daarom op: 

 

1. Omarm het rapport van de deskundigencommissie van kaft tot kaft 

en stel de inhoud centraal, niet het geld; 

2. Geef zo snel mogelijk opvolging aan de motie Stoffer c.s. (36546-

65) om te komen tot een samenhangende jeugd- en gezinsaanpak 

die de veerkracht en bestaanszekerheid van kinderen en gezinnen 

vergroot. 

 

Geen bezuinigingen die kwetsbare kinderen raken 

Om ervoor te zorgen dat zo min mogelijk kinderen en gezinnen genoodzaakt worden om 

een beroep te doen op jeugdzorg, is goede samenwerking met het onderwijs van groot 

belang. Hoewel het demissionaire kabinet het belang deze samenwerking onderschrijft, is 

in de Voorjaarsnota 177 miljoen euro bezuinigd op de Onderwijskansenregeling. Deze re-

geling is juist van groot belang voor kinderen die opgroeien in een achterstandspositie en 

vaak ook te maken hebben met jeugdzorg. Deze bezuiniging staat haaks op het advies 

van de deskundigencommissie en op de doelen van de Hervormingsagenda Jeugd. 

 

3. Stop de bezuinigingen die kwetsbare kinderen raken en verklaar de 

bezuiniging op de Onderwijskansenregeling controversieel. 

 

Geen invoering eigen bijdrage voor de jeugdzorg 

In de Voorjaarsnota is bovendien aangekondigd dat er vanaf 2028 een eigen bijdrage 

voor de jeugdzorg wordt geïntroduceerd en dat er zal worden gaan gestuurd op traject-

duur. Deze maatregelen, die respectievelijk 260 en 68 miljoen euro per jaar zouden 

moeten gaan opleveren, zijn onvoldoende onderbouwd, uiterst impopulair en staan haaks 

op de adviezen van de deskundigencommissie. Een eigen bijdrage vormt een financiële 

drempel die kan voorkomen dat kwetsbare gezinnen de hulp krijgen die ze nodig hebben, 

wat kan leiden tot zorgmijding. De BGZJ blijft dan ook fel tegen de invoering van een ei-

gen bijdrage en pleit bij het demissionaire kabinet en uw Kamer voor duidelijkheid over 

de situatie na 2028: 

 

4. Verklaar de invoering van de eigen bijdrage controversieel en 

schrap deze bij aanvang van een nieuw kabinet zo snel mogelijk. 

 

  

http://jeugdzorgnederland.nl/index.php
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Zorg voor voldoende gekwalificeerde professionals 

Volgens het rapport van de deskundigencommissie zal het tekort aan gekwalificeerde 

jeugdprofessionals in de komende jaren een groter probleem worden dan geld. De BGZJ 

vreest dat met gebrek aan een concreet plan van aanpak vanuit de landelijke politiek om 

structureel te zorgen voor voldoende professionals, de hoge werkdruk en nijpende perso-

neelstekorten in de jeugdzorg verder zullen toenemen. Onze oproep aan het nieuwe ka-

binet en uw Kamer is daarom glashelder: 

 

5. Werk samen met de sector een actieplan uit voor het behoud van 

voldoende professionals in de jeugdzorg. 

 

Tot slot 

De grootte en urgentie van de uitdagingen in de jeugdzorg vragen om eigenaarschap en 

leiderschap. Daarin hebben we als sector een belangrijke rol te vervullen, maar is het 

wat ons betreft ook aan de huidige staatsecretaris om stelstelverantwoordelijkheid te ne-

men, óók in tijden van politieke onrust. De uitdagingen in de jeugdzorg dulden geen af-

wachtend beleid. Laat het demissionaire karakter van het kabinet geen excuus zijn om 

stappen uit te stellen of dossiers te parkeren. 

 

Wij doen een dringend beroep op u om tijdens het debat te pleiten voor voortgang op de 

inhoud, uitvoering van het advies, en behoud van de ingezette koers — juist nu. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

Namens de Branches Gespecialiseerde Zorg voor Jeugd (BGZJ) 

 
Leon Noorlander, directeur Jeugdzorg Nederland  

Voorzitter directeurenoverleg BGZJ 

http://jeugdzorgnederland.nl/index.php

